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BRM.0002.62.2023 

Protokół Nr LXII/23 
z LXII sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2023 roku 
 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:20 do 16:20. 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Kierownik MGOPS                   -  Ewa Modzelewska   
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Marta Dąbrowska 
-     Dyrektor Zespołu S-P              -  Renata Radziulewicz 
-     Prezes LGD9                           -  Barbara Dawcewicz   
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 28 czerwca br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Przygotowanie  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego do nowego roku szkolnego. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 126/25,  
    położonej  przy ul. Szkolnej 1 w Rynie. Druk 1 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3 przy ul. Traugutta 2 w   
    Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 2 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania   
    przestrzennego Miasta Ryn przy Jeziorze Ryńskim. Druk 3 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ryn do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka MAZURY. 
      Druk 4 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony  
      osób doznających przemocy domowej na lata 2023 – 2027. Druk 5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu  
      interdyscyplinarnego. Druk 6 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały  Nr LI/400/22  Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21   
      grudnia 2022r. w sprawie  przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 7 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały Nr LI/401/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 
      2022 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 8 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/402/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 2022r.  
       w sprawie przyjęcia planów pracy  stałych Komisji  Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 9 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej nr 5/19 w obrębie miasto  
      Ryn gm. Ryn. Druk 10 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023 - 2031. Druk 12 
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
20. Zamknięcie posiedzenia.                           
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, w 
których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecna: Pani M. Owczarek i Pani B. Bojarska. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG : wnioskuję o przeniesienie druku 4 podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy 
RYN do stowarzyszenia lokalna Grupa Rybacka "Mazury" po punkcie 5, żeby panią prezes zbyt długo tutaj nam nie 
nudzić. No i oczywiście o rozszerzenie porządku o druk 13 i podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Klastra Energii 
po punkcie 18. 
 
1/ Pan J. Brant -  Przewodniczący Rady Miejskie – poddał pod głosowanie wniosek o przesunięcie Druku 4  
    po pkt. 5.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
2/ Pan J. Brant -  Przewodniczący Rady Miejskie – poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenia porządku obrad   
    o Druk 13.  

 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 28 czerwca br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z dnia 28 
czerwca  br.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
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NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  między 
sesjami. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - 29 czerwca po wielu latach nieobecności mamy w Rynie kino. 
Został wyświetlony w naszym nowym obiekcie po raz pierwszy od paru lat film. 4 sierpnia też po raz pierwszy 
chyba u nas na naszym terenie miało miejsce wyświetlenie filmu w ramach kina plenerowego. 15 sierpnia takie 
kino pojawiło się też w Szymonce. 22-23 lipca, Dni Rynu, gościliśmy tutaj delegację naszych zaprzyjaźnionych 
partnerskich miast z Mołdawii na czele z Panią Meri z Litwy, z Jurbarkasu, z zastępcą Mera. Byli u nas tutaj na tym 
święcie, świętowali razem z nami. No i Masuria oczywiście 11-13 sierpnia, jak co roku najważniejsza, jedna chyba 
z najważniejszych imprez w naszej gminie. Otrzymaliście Państwo wcześniej też pismo z Gospodarstwa 
Rybackiego w Mikołajkach dotyczące działki, radni poprzedniej kadencji pamiętają. Tutaj było takie zamieszanie z 
tą działką.Został zmieniony plan zagospodarowania przestrzennego i dzierżawcy tej działki, czyli Gospodarstwo 
Rybackie w Mikołajkach chcieli tam postawić smażalnię. Okazało się, że po tej zmianie planu nie mogli. Ówczesny 
Burmistrz obiecał im, mają to na piśmie, że otrzymają działkę w pierwszym rzędzie tutaj Jeziora Ryńskiego. 
Niestety, no czy niestety, no uchwała była przygotowana, ale nie została radzie przedstawiona, także nie było 
głosowania. No i w tej chwili gmina wypowiedziała umowę dzierżawy tej działce. 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  no tak, w sumie wszystko zostało powiedziane. Mieli działkę prawie 20 lat, nic na 
niej nie robili. Za symboliczne, o ile dobrze pamiętam, 100 zł rocznie. No więc ja też bym chciał taką działkę przez 
20 lat trzymać nad jeziorem. Nic nie zrobili. Tu w konsultacji wspomogli nas nasza kancelaria prawna, która nas 
obsługuje. Wypowiedzieliśmy naszym zdaniem skutecznie umowę. Oni się nie odwołali na żadnym etapie. Dopiero 
jak wezwaliśmy ich do przekazania działki, to się chyba dopiero obudzili. No nie mam pojęcia, trudno mi to 
komentować, ale generalnie uważają, że niesłusznie im tą działkę żeśmy wypowiedzieli. Niemniej jednak 
wypowiedzenie jest skuteczne i działka jest nasza.  
 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
        - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  jeżeli chodzi o uchwały, rady macie państwo na tabletach, ja o działalności tak 
naprawdę przygotowywałem, to byłoby bardzo dużo, to ja bardzo powiem ogólnie. Przez te dwa miesiące wiele się 
działo, wiele imprez, wiele wydarzeń, o których państwo wiecie, więc ja nie będę ich po kolei szczegółowo omawiał. 
To, co powiedział Pan Przewodniczący, największe to obchody 300 - lecia  uzyskania praw miejskich przez nasze 
miasto. Tak, jak było wspomniane, głosiliśmy te delegacje naszych miast partnerskich z Mołdawii i Litwy,  
zaprosiliśmy również z Niemiec, żeby nie było, ale niestety nie mogli przyjechać. Dostaliśmy taką informację, że nie 
mogą, a więc no działo się. W tym roku po raz pierwszy odbyły się Mistrzostwa Ratownictwa Medycznego 12 lipca. 
No i trochę pokłosiem tej imprezy, która się odbyła u nas, to były wojewódzkie z jakąś domieszką nawet krajowych, 
ale generalnie jako wojewódzkie. Od wielu lat zabiegaliśmy, ja zabiegałem o to, żeby w Rynie stacjonowała karetka 
pogotowia. Uważam, że nasze miasto powinno mieć, ponieważ latem dojechanie z jakimś zdarzeniem to jest 30-35 
minut i to nie ja wymyśliłem, tylko takie są statystyki. Więc było wiele lat zabiegania, jeżdżenia, proszenia. Nie 
udawało się, ale się udało. Ale się udało. Od 1 września będziemy mieli karetkę, która będzie stacjonowała u nas w 
Rynie całą dobę. Oczywiście mamy troszeczkę problem z miejscem do stacjonowania, ponieważ docelowo będzie 
w straży, tam są przygotowywane będą przygotowane pomieszczenia. Dlatego z jednym z przedsiębiorców tu się 
porozumiałem, że na razie do wiosny mogą u niego. On da pomieszczenia. Chodzi dokładnie o Grupę Szatanek, 
więc on da pomieszczenia, bo tam ma karetkę wodną, która kończy i tak naprawdę mogą ci panowie wejść w te 
pomieszczenia za chwilę. Więc na razie będzie stacjonowała właśnie tam. No oczywiście umowa, bo tak jak 
wszystkie umowy związane z NFZ-em są do końca roku, ale mam nadzieję, że oczywiście nam jej nie zabiorą, 
tej karetki. Także będziemy, mamy karetkę na wodzie, wodną od wielu lat, no i w tym roku ma stacjonować już,  
no mam taką informację oczywiście, no mam nadzieję, że tak będzie, że ta karetka będzie już na stałe wpisana 
tutaj w nasz krajobraz. Oczywiście niech ona sobie stoi, niech ona nie jeździ, ale niech ona będzie w razie draki, 
jak będzie mocno potrzebna, to dojazd będzie trwał pięć minut, dziesięć minut, a nie trzydzieści, trzydzieści pięć 
minut. Czasami to jest już po prostu za późno. 
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Ad.6  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ryn do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka  
          MAZURY. Druk 4 
 
Pani R. Dawcewicz – Prezes stowarzyszenia LGD9 - jeśli państwo pozwolicie, to oprócz tego tematu jeszcze 
chciałabym dwa tematy poruszyć, ale tak może z 10 minut mi to jeszcze zajmie, mam nadzieję. Bo, już tak 
korzystając z tego, że jestem u Państwa, no nie jestem tak zbyt często jako prezes gminy, która jest, Związku 
Stowarzyszeń, czyli gminy, która jest naszym członkiem, dlatego bardzo się cieszę, że tu dzisiaj jestem. Drodzy 
Państwo, czeka nas, nas przyszła perspektywa, między innymi my, jako Stowarzyszenie Lokalna Grupa Rybacka 
Wielkie Jezioro Mazurskie, którego Państwo jesteście członkami, mówię to na początku, bo nie wszyscy rozumieją 
o co chodzi, wielokrotnie to wyjaśniałam i chciałabym to powtórzyć, żeby nie było wątpliwości. Stowarzyszenie 
Lokalna Grupa Rybacka Wielkie Jeziora Mazurskie funkcjonuje, realizuje projekty. Teraz wdrażamy strategię 
dwufunduszową ze środków rozwoju obszarów wiejskich oraz ze środków programu rozwoju obszarów rybackich i 
rybołówstwa. Kończymy wdrażanie tej strategii w tym roku. Dla Państwa informacji jako radnych, żebyście mogli 
przekazać w swoich środowiskach, podaję informację, że od 28 sierpnia został ogłoszony konkurs, nabór wniosków 
na podjęcie działalności gospodarczej i na rozwój działalności gospodarczej. Nabór wniosków trwa do 12 września. 
Ciekawostką tutaj jest to, jeśli chodzi o podejmowanie działalności gospodarczej i to będzie tylko jeszcze w tej  
perspektywie, że działalność gospodarczą mogą podjąć osoby, które już pracują, są na etatach. W przyszłej 
perspektywie tego nie będzie. Także zachęcam, jeśli jeszcze państwo, ktoś z państwa miałby taki pomysł.  
Nasze biuro jest w Ogonkach nad jeziorem Stręgiel, ulica Letniskowa 13. To jeśli chodzi o tą perspektywę. Jako 
Lokalna Grupa Rybacka Wielkie Jeziora Mazurskie złożyliśmy Lokalną Strategię Rozwoju na lata 2023-2029 do 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 2- 29, ponieważ mamy N plus 2, przedłużony termin 
realizacji, bo normalnie to się mówi fundusze europejskie 2,21, 2,27, tak? Ale w związku z tym, że już mamy 
obsuwkę 2 lata, no to, to, to nasza strategia realnie będzie realizowana od 2004 roku z możliwością rozliczenia do 
2,29. I tutaj, że tak powiem nic się nie zmienia. Liczymy na środki, z których znowu będą mogli korzystać 
mieszkańcy miasta i gminy RYM. Będą to środki na rozwój działalności gospodarczej, będą to środki wspierające 
działania samorządu, czyli różne inwestycje rekreacyjne. Już Państwa przykłady macie takich inwestycji,  
które zostały zrealizowane w poprzedniej perspektywie. Zresztą w tej perspektywie gratuluję w ogóle Panu 
Burmistrzowi takiego dynamizmu rozwoju i pozyskiwaniu środków, bo to jest podstawa w tej chwili, żeby 
wykorzystać te szanse i żeby to nasze życie na naszych obszarach miało lepszą jakość. Oczywiście tu zawsze 
podkreślam, że nasze środki z Lokalnej Grupy Rybackiej to jest, to są, to jest symboliczne wsparcie. Bo państwo 
jako samorząd pozyskujecie ogromne środki, miliony na różne fajne inwestycje i tak trzeba robić. Natomiast my 
bardziej skupiamy się na wsparciu przedsiębiorców, czyli rozwój gospodarczy obszaru, który napędza, że tak 
powiem, rozwój całej gminy poprzez podatki i tak dalej oraz aktywizację społeczną. Dużo bardzo środków mamy na 
aktywizację też społeczną. Wspieramy przede wszystkim organizacje pod względem merytorycznym, 
podnosimy ich wiedzę, kwalifikacje. Oprócz programu rozwoju obszarów wiejskich, z którego czerpiemy środki PO-
RIM-u, mamy oczywiście inne projekty, które również realizujemy na rzecz mieszkańców naszego obszaru, w tym 
gminy Ryn. Państwo wiecie, nasz obszar to cały powiat giżycki, węgorzewski i gmina Srokowo z powiatu 
kętrzyńskiego. W tej chwili wdrażamy również Fundusz Inicjatyw Obywatelskich, w skrócie FIO, takie znane. 
I w ramach tego, tych środków również prowadzimy doradztwo Centrum Animacji Społecznej, mnóstwo szkoleń, 
mnóstwo spotkań, doradztwa. Prowadzimy dla organizacji pozarządowych, dla 10 organizacji, tyle mamy w 
projekcie, darmową księgowość, doradztwo księgowe, wydajemy e-biuletyny, gmina Ryn też zamieszcza takie 
biuletyny. Zachęcam, żeby się z nimi zapoznawały organizacje, ale Państwo jako radni, którzy reprezentujecie 
Wasze społeczeństwo również, ponieważ jest tam mnóstwo informacji na temat bieżących ofert, konkursów i 
różnych innych wydarzeń, które są potrzebne organizacjom. I teraz, drodzy Państwo, w związku z tym, że przyszła 
perspektywa, która wiąże się z funduszami europejskimi rybactwo-morskie, nasze śródlądowe, akwakultura, wiąże 
się z tym, że obecny rząd podjął decyzję, że na obecnie funkcjonujących 36 lokalnych grup rybackich zostanie 
dofinansowanych tylko 17. Jest to bardzo przykre, ponieważ wyobraźcie sobie Państwo, jak my jako Związek 
Stowarzyszeń LGT9, no dzieckiem naszym jest Stowarzyszenie Lokalna Grupa Rybacka. My funkcjonujemy od 
2006 roku. Lokalna Grupa Rybacka od 2009. I teraz taki potencjał nagle postanowiono zlikwidować, pozbyć się, no 
nie wiem, 16, 17. No i w związku z tym przeraziło mnie to bardzo. Spróbowaliśmy dogadać się z Mazurskim 
Morzem, lokalna grupa działania. Docelowo, żeby nie przedłużać, to powiem wam, że udało nam się połączyć 
obszar nasz tych dwóch lokalnych grup. Mieliśmy spotkanie ze wszystkimi naszymi samorządami, również z 
Panem Burmistrzem w Rynie. Pokazaliśmy to, że razem, jeżeli połączymy obszar, zdobędziemy około 20-30 
milionów. Ale to nie jest najważniejsze. Najważniejsze jest to, że będziemy mieli taki wskaźnik rybackości, to są 
kryteria dopuszczające lokalną strategię do dofinansowania, że w ogóle dostaniemy te pieniądze. Bo gdybyśmy 
pozostali oddzielnie, to nie mielibyśmy szans ani lokalna Grupa Działania Mazurskie Morze, ani my jako 
Stowarzyszenie na jakiekolwiek środki. Dlatego, że drodzy Państwo, wskaźnik rybackości to jest zatrudnienie w 
rybactwie, to jest produkcja, zarybienie, przetwórstwo. Duży temat. Może kiedyś będzie okazja, chętnie się z 
Państwem spotkam i podzielę informacjami. I co teraz? Mamy pewne kryteria dopuszczalności. Nasz obszar nie 
może liczyć mniej niż, nie więcej niż 150 tysięcy ludności. Na chwilę obecną, mając na względzie ten wskaźnik 
rybackości, dołączyliśmy jeszcze trzy gminy spoza naszego obszaru, ale niestety nie weszły też gminy z tego 
obszaru, na którym teraz funkcjonujemy, czyli np. z naszego lokalnej grupy rybackiej Wielkie Jeziora Mazurskie nie 
wchodzi Srokowo i Budry. 
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Dlatego, że po pierwsze nie mają w ogóle wskaźnika rybackości, po drugie już się nie mieszczą w limicie. Doszło 
Mrągowo, Świętajno, Stare Juchy, które dają nam bardzo duży wskaźnik rybackości. Czyli, no cóż, w przypadku 
pracy siła, tak, to pokazuje, że ta nasza, nasza decyzja o połączeniu obszaru przyniesie wymierne efekty dla 
wszystkich z nas. To jest to, jako gmina, miasto i gmina Ryn. Przystępując do tego nowego stowarzyszenia, 
zmieniliśmy nazwę, jest Mazurskie Morze, jest Lokalna Grupa Rybacka Mazury. No nie podobało mi się to 
Mazurskie Morze, bo Morze mi się kojarzy z byłem czym innym. Jestem teraz członkiem zarządu tego 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka Mazury. Nowe, nowe stowarzyszenie, które będzie funkcjonowało, które 
już funkcjonuje na tym nowym obszarze, powiększonym. Mamy obecnie 17 samorządów. Te środki, które 
zdobędziemy będą przeznaczone na te 17 samorządów. To znaczy, że mieszkańcy z państwa terenu również z 
tych środków skorzystają. Na co te środki z grubsza na powie mogą być? Otóż przede wszystkim, tak jak w 
większości, a jesteśmy jeszcze tylko, to powiem, po konsultacjach, 17 samorządów uczestniczyło we wszystkich, 
chyba w jednych nie uczestniczyłam. Objechaliśmy cały nasz teren, spotykaliśmy się z mieszkańcami, rybakami, 
przedstawicielami organizacji pozarządowych. No, w dużej mierze uczestniczyli też i pracownicy urzędu, którzy na 
przykład realizują projekty, zajmują się pisaniem wniosków. I teraz okazuje się, że w tych wszystkich konsultacjach, 
jako taki priorytet wyszły nam zadania związane przede wszystkim z rozwojem gospodarczym. Czyli w tym 
przypadku fundusze europejskie, ten rybacko będą w głównej mierze skierowane do sektora rybackiego. Ale nie 
tylko, bo wszystko co wiąże się z Wielkimi Jeziorami Mazurskimi, wędkarstwo, z łowiska wędkarskie, turystyka, 
rekreacja, sport. Wszystko, co służy rozwojowi, promocji naszych, naszego skarbu, Wielkich Jezior Mazurskich. 
W oparciu o który, w zasadzie tu się rozwija wszystko, całe nasze życie. Tu Państwo macie akurat fantastyczne 
jezioro. Naprawdę to jest, zawsze jestem pełna podziwu, zresztą uczestniczę Państwa w tych wszystkich 
wydarzeniach. Przeważnie i widzę z roku na rok, że jest coraz lepiej. Dlatego, drodzy Państwo, jeżeli przystąpicie, 
jako samorząd do tej naszej nowej Lokalnej Grupy Rybackiej "Mazury", to tu społeczeństwo z tego obszaru zyska 
konkretne pieniądze na rozwój gospodarczy. Samorządy wskazywały w głównej mierze inwestycje takie 
rekreacyjne, sportowe, wypoczynkowe. Prawie w każdym samorządzie. Tak, jak powiedziałam, to nie są ogromne 
pieniądze, to 600 tysięcy na jedną inwestycję. To 600 tysięcy, poziom dofinansowania do 100%. Mówię do, dlatego 
że my pracujemy na razie na projekcie rozporządzenia, czekamy na szczegółowe wytyczne z ministerstwa, liczymy 
na to, że się pojawią lata dzień, które to, to precyzują to wszystko. Ale na dzień dzisiejszy dla Państwa wiadomości, 
do 50% dofinansowanie operacji, które mają charakter komercyjny, czyli przynoszą zyski, czyli czytaj dla  
przedsiębiorców, tak, do 50%. To oznacza, że 50% pozostałe wkłada dane oferent. Natomiast dla samorządów i 
dla organizacji pozarządowych, które również realizują projekty niekomercyjne, jest dofinansowanie do 200 tysięcy 
na normalne, miękkie projekty i do 600 tysięcy na twarde, tak, inwestycyjne. Ja wiem, że to jest duża dawka  
informacji. Jak będziecie Państwo mieli pytanie, to bardzo proszę. W każdym razie tylko zaznaczam Wam takie 
najważniejsze aspekty tego nowego funduszu rybackiego. Na pewno będziemy spotykali się jeszcze nie raz i 
doprecyzujemy ten temat. Natomiast na dzień dzisiejszy z tych głównych założeń, to tak jak powiedziałam, mamy 
szansę otrzymać, w zależności od tego, jakie kryteria spełnimy, a najważniejsze jest wskaźnik rybackości, od 20 do 
30 milionów. No taka bagatela, 10 milionów w tą, 10 milionów w tamtą. Ale powiem Państwu, że nie wiem, co 
obecny rząd zrobi i jakie kryteria zastosuje. Wiemy, że bardzo jest wspierana akwakultura na południu. Nie mniej 
jednak z badań doktora Czerwińskiego, który pracuje w Instytucie Rybacka Śródlądowego, Panu Burmistrzowi 
przesyłaliśmy te informacje. Jeżeli nie macie tych informacji, to powinny być. Fajnie by było, gdybyście się Państwo 
zapoznali z tą całą prezentacją. Dzisiaj nie mamy na to czasu. Chętnie by Wam pokazało, ale może przy innej 
okazji, jak będziecie zainteresowani. Mamy ogromny potencjał, jeśli chodzi o Warmię i Mazury. Ogromny potencjał, 
jeśli chodzi o rybactwo i wędkarstwo. Tu jeszcze zasygnalizuję Państwu, że w tej chwili pojawia się potrzeba, to też 
było w czasie konsultacji wynikło, zagospodarowania ryb, tak zwanych małocennych, karpiowatych. Tak, bo wiemy, 
że szczupak, węgorz, sielawa, sandacz, no wszystkie idą jak po maśle, ale te takie drobne, leszcz, tamte inne, 
chcielibyśmy docelowo taki produkt razem, wspólnie wypracować, który byśmy mogli sprzedawać, którym 
moglibyśmy promować nasz obszar. Ale mówię, to jest jeszcze oddzielny, zupełnie oddzielny temat, o którym też 
możemy nie mówić na innym spotkaniu. I teraz, drodzy Państwo, aha, jeszcze z takich najważniejszych rzeczy 
w konsultacji, oczywiście cały czas to się pojawia, wszystkie zadania związane z klimatem. Ja się bardzo cieszę, 
Panie Burmistrzu, słyszałam dzisiaj o klastrze. Drodzy Państwo, ja jestem jako też prezes Związku Stowarzyszeń 
na rzecz rozwoju Gmin Północnego Obszaru Wielkich Jezior Mazurskich i należę do grona 30 doradców w kraju. 
Jest nas 30? To jest Ogólnopolska Federacja Organizacji Pozarządowych i my się zajmujemy przede wszystkim 
doradztwem w zakresie ochrony klimatu. Co do tej pory, no oczywiście tutaj Pan Burmistrz wspomniał o środkach i 
te środki rzeczywiście będą. To jest Fundusz Europejski na rzecz, to jest tak zwany Feniks na rzecz rozwoju 
klimatu, środowiska, inwestycje wszystkie, które służą właśnie ochronie naszej przyrody, naszego skarbu. Jest 
jeszcze, są Fundusze Europejskie Nowoczesna Gospodarka, w których też zaplanowane są środki między innymi, 
no właśnie, spółdzielnie energetyczne. Ja przez jakiś czas też już tam doradzałam, jest takie stowarzyszenie, 
pewnie Państwo słyszeliście, Stowarzyszenie Warmińsko-Mazurskich Samorządów Pogranicza. To stowarzyszenie 
m.in. w ramach swojej strategii na celu ma właśnie tworzenie spółdzielni energetycznych. Ja bardzo zapraszam i 
bardzo zachęcam do tego, państwa wszystkich, Panie Burmistrzu, Pan tutaj jest tym, jak nazywam, koniem 
pociągowym, do tego, żeby tym tematem się zainteresować, bo to jest przyszłość nasza. Tworzenie spółdzielni 
energetycznych da Państwu to, że będą ogromne oszczędności właśnie w opłatach za energię elektryczną. 
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Jeżeli Państwo zarejestrujecie się na Giełdzie Towarowej Energetycznej również, tam prezesem jest pan Ireneusz 
Perkowski, z którym też współpracuję, to zyskacie Państwo to, że możecie potem wytworzoną w spółdzielniach 
energetycznych energię taniej sprzedawać. Jeżeli zarejestrujecie się teraz Państwo, ministerstwo już ogłosiło 
nabór, w KOWRZE, to jest Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolniczego, zarejestrujecie, złożycie wniosek, że będziecie 
realizowali inwestycje proekologiczne, inwestycje z OZE, toteż docelowo, w tym oczywiście spółdzielnie też 
energetyczne, docelowo będziecie mogli Państwo ubiegać się o zwrot poniesionych, część poniesionych środków. 
Już ten nabór ministerstwo ogłosiło. Także też zachęcam do tego, żeby wykorzystać, że tak powiem, te szanse, i 
spróbować. No to byłoby naprawdę fantastycznie, gdyby u Państwa taka spółdzielnia energetyczna powstała. 
Klaster już słyszę z tego, co powstaje i zakładamy, że będzie. No i to będzie wymierny efekt. A czy już 
zarejestrowaliście się do tego KOWR-u, jeśli chodzi o klaster? Proszę tak, proszę tak koniecznie to zrobić, bo 
mówię, to jest tak zwane białe certyfikaty. Musicie Państwo zdobyć tak zwany biały certyfikat, w oparciu o który 
później takie świadectwo energetyczne zwane białym certyfikatem, w oparciu o który będziecie potem mogli 
ubiegać się o zwrot poniesionych nakładów. Bardzo ważna rzecz, właśnie o tym dzisiaj też chciałam wspomnieć, 
przypomnieć, nie wiem, podkreślić to, bo jak Państwo wiecie przyszła perspektywa unijna to przede wszystkim 
ochrona klimatu. Na pewno każdy z Was zauważył, że ocieplenie klimatu skutkuje tym, że spada nam poziom wód, 
ubywa tych wód. Ja mieszkam w Ogonkach i już widzę w tym roku kolejne prawie dwa metry. To jest, to jest ten 
temat. I teraz tak, bardzo, bardzo proszę, żeby też wziąć pod uwagę to, że właśnie Stowarzyszenie na Rzecz 
Efektywności Energetycznej profesora Sędzimira ogłosiło, już przysłali mi maila, że od września rozpoczynają 
szkolenia dotyczące zakładania i funkcjonowania spółdzielni energetycznych. Proszę Państwa, no Państwo 
jesteście radnymi, mówię, reprezentujecie społeczeństwo. Fajnie by było pojechać na takie szkolenie, dowiedzieć 
się w ogóle o czym mowa, o co chodzi, czy warto, czy nie warto założyć taką spółdzielnię energetyczną, na jakich 
zasadach ona funkcjonuje. Wszystko to bezpłatnie, powiedzą Państwu na tym szkoleniu wykładowcy. Oni to robią 
w porozumieniu z KODR- em, czyli Krajowym Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego i z Ministerstwem. Takie szkolenia 
odbywają się we wrześniu, z tego co pamiętam 25 chyba września i 27, później 10 października i 7 listopada. Ja z 
uwagi na mój kalendarz zapisuję się na 7 listopada i też w gminach będę pytała kto jeszcze się wybiera,  bo 
moglibyśmy razem taki wyjazd zorganizować 7 listopada, to jest gdzieś w Mazowieckim, w Płońsku chyba, żeby 
tam nie było po prostu, bo te szkolenia są w różnych miejscach, nad morzem, we Wrocławiu, gdzieś tam, nie?  
Także gdyby ktoś od Państwa zechciał się wybrać na takie szkolenie, to Panie Burmistrzu, bardzo proszę, tak, 
żeby, żeby dać znać, to spróbujemy albo taki jakiś jeden wspólny wyjazd, może zorganizujemy, zorganizujemy ze 
Związku Stowarzyszeń LGD9. Czyli dwie rzeczy. Zachęcam do zakładania spółdzielni energetycznych, bo będą na 
to ogromne środki, są już praktycznie przewidziane. I oczywiście do korzystania z tych szkoleń, bo bez ceny, a robi 
to Stowarzyszenie Profesjonalistów, naprawdę. Także też trzeba korzystać. No i teraz jeszcze jeden temat, Proszę 
Państwa, składki. Ja dzisiaj Panie Burmistrzu przywiozłam pismo, zdałam tutaj u Pani na korytarzu w sekretariacie. 
Drodzy Państwo, w związku z tym, że no inflacja rośnie, rośnie, w tej chwili chyba jest ponad 11, coś tam, prawie 
12%. Przewiduje się, że ta inflacja jeszcze będzie rosła. Ale od dwa tysiące, w 2017 roku była podjęta uchwała o 
składkach. Sami Państwo widzicie o jak to się bardzo zmieniło. Mamy dwa biura, mamy w tej chwili trzech 
pracowników, czwarta Marta w tej chwili przeszła kawałek narodu, RODO w projekcie jest innym. My jednak no 
chcielibyśmy, jako zarząd te biura utrzymać, chcielibyśmy utrzymać pracowników przez kolejną perspektywę. 
Pozyskane środki, jako Lokalna Grupa Rybacka Wielkie Jeziora Mazurskie, jak powiedziałam, z Funduszu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich  pozyskane środki, jako Lokalna Grupa Rybacka Mazury. Czy to Państwo jest, czy to 
jest jasne dla Państwa, tak? No i oczywiście musimy utrzymać kadry, biura i tak dalej. W związku z tym złożyłam to 
pismo w imieniu zarządu, bo to mieliśmy temat na ostatnim zarządzie. Zwracamy się do Państwa z taką 
propozycją, żeby no te składki chociaż po te symboliczne jakieś tysiąc czy dwa tysiące podnieść. Propozycje 
Państwo macie. Na ile będzie, jaka będzie Wasza decyzja zobaczymy po tym, jak nam odpowiedzą wszystkie 
samorządy. Podobna sytuacja jest ze Związkiem Stowarzyszeń na Rzecz Rozwoju Gmin Północnego Obszaru 
Wielkich Jezior Mazurskich. Płacicie Państwo dwa tysiące, składkę roczną powiaty tysiąc. No cóż, jako Związek 
Stowarzyszeń LGD9 przede wszystkim realizujemy projekty na rzecz naszych członkowskich gmin. W tym roku 
zrealizowaliśmy trzy projekty. Pan Burmistrz chyba wtedy był, jak rozmawialiśmy o promocji, jak Mazurski Skarbiec, 
prawda? Wtedy zachęcaliśmy samorządy, żeby nie startowały same, bo jak same to dostają wsparcie, powiedzmy 
około tam wtedy były projekty po 60 tysięcy, więc no z tego 60%. Natomiast my jako Związek Stowarzyszeń 
dostajemy wsparcie w 100%. No i wtedy żeśmy ustalili z trzema samorządami, że realizujemy projekty dla powiatu 
giżyckiego. Jest taki album odnawiamy ze zdjęciami 3D i tak dalej, duży projekt. Dla gminy Giżycko zrobiliśmy ten 
rajd rowerowy, o którym mam nadzieję państwo słyszeliście. Był ktoś z Rynu, jechał z nami. Ja trzy dni jechałam po 
60 kilometrów. Wiem, że ktoś z Rynu też jechał. To materiały oczywiście promocyjne, tamte ich kormorany tak 
dalej. Natomiast trzeci projekt, 60 tysięcy dla powiatu węgorzewskiego, rajd konny, w stadnie lędorfów w 
Sztynorcie plus folderki, informatory, mapy i chyba 8 filmów. Czy Wam też jest tak gorąco jak dla mnie? Jakoś 
gorąco jest. Ja jestem w ogóle zimnolubna. Najlepiej gdzieś w tym, w Szwecji. Dobrze, to mamy te trzy projekty i 
teraz, w tej chwili, już od 1 lipca rozpoczęliśmy projekt PROO. Program Rozwoju Organizacji Obywatelskich 
dofinansowany z Narodowego Instytutu Wolności, w skrócie NIW, który będziemy realizowali przez 3 lata. W sumie 
zaczęliśmy go 1 lipca, a kończymy go 31 grudnia 2025. Co w ramach tego projektu? Oczywiście z myślą zawsze o 
mieszkańcach, tak? To, że stawiamy na rozwój związku Stowarzyszeń LGD9, to jest jedna rzecz i tu od razu 
informuję, że będą prowadzone konsultacje. I bardzo proszę, bądźcie aktywni w czasie tych konsultacji, bo bardzo 
zależy nam na tym, żeby się dowiedzieć, jak postrzegacie związek Stowarzyszeń LGD9. 
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Co widzielibyście, żeby ten związek jeszcze robił dla was, tak, dla mieszkańców, gmina jest członkiem. My mamy 
swoje już oczywiście przemyślenia związane z tym, co, co jest, jakie mamy szanse, co, co możemy robić, jakie są 
potrzeby i tak dalej, ale każda opinia Państwa jest bezcenna, bo się okazuje często, że coś myślimy, że tak, a ktoś 
mówi nie, nie, nie da, bo tak się nie da, albo coś. Także ja bardzo proszę, żebyście Państwo byli aktywni. Właśnie 
to również jest pracą, bo to wy przede wszystkim reprezentujecie mieszkańców i najwięcej wiecie, wy podejmujecie 
decyzje. Sama byłam radną, więc no tak więc mówię. Drodzy Państwo, to jest jedna rzecz w tym projekcie, 
Strategia Rozwoju Związku Stowarzyszeń LGT9. Druga rzecz to będą rebinary, czyli wszystko co dotyczy parad 
prawnych, obywatelskich, zakładania organizacji, likwidacji organizacji, księgowość, parady dotyczące 
prowadzenia księgowości. Wszystko, co pomaga funkcjonować organizacjom. RODO. oczywiście bardzo, bardzo 
ważny i aktualny temat RODO oraz dostępność dla osób z niepełnosprawnościami. To takie najważniejsze rzeczy i 
to będziemy realizowali przez trzy lata. I powiem tak, ja jako prezes pracuję zupełnie społecznie przy projektach, 
zupełnie. Poświęcając swój czas zupełnie społecznie. Ale w tym projekcie będą zatrudnione dwie osoby z biura, 
na razie po pół etatu, które będą świadczyły to wsparcie i księgowa. I księgowa. I dlatego w każdym projekcie jest 
wymagany tzw. wkład własny też. I dlatego zwracamy się też do Państwa. Ja pismo odpowiednie napiszę i wyśle 
tutaj na ręce Pana Burmistrza też o podniesienie tej składki. Bo szczerze sama nie wiem, no tak jak do tej pory jest 
tysiąc złotych powiaty, a dwa gminy, to myśleliśmy, że może dwa tysiące powiaty, a cztery gminy. Nie wiem jak to 
jest dla Państwa, czy to jest bardzo trudne, czy mniej trudne. Tak z naszego punktu widzenia przy budżecie gminy 
to te dwa tysiące może nic nie znaczy, może dużo znaczy, ale najwięcej myślę, że znaczy to dla społeczeństwa 
Waszego, które uczestniczy w tych szkoleniach, spotkaniach, webinarach, które podnosi swoje kompetencje, także 
Już dzisiaj apeluję o to, żebyście Państwo podjęli decyzję o podniesieniu tej składki, bo tak jak mówię, od 2017 to 
jednak dużo się zmieniło. Takie pismo pozwolę sobie do Państwa wysłać. Oczywiście zapraszam na te konsultacje, 
bo one są niezwykle istotne i niezwykle nawet ważne, jak będziemy opracowywali strategię. które dadzą 2 godziny, 
Barbaro masz, to ja mówię 2 godziny. Wiem, że Wasz czas jest bezcenny, więc ja może już na tym skończę.  
Jeżeli macie Państwo jakieś konkretne pytania, to bardzo proszę. Zależy mi na tym, żebyście wiedzieli, że są te 
dwa stowarzyszenia, bo często to się ludziom myli. Aha i oczywiście wiecie z kim nas mylą? Stowarzyszenie 
Wielkie Jezioro Mazurskie 2,30. I pytają mnie, Basia to wyście te MOR-y, MOR-y tam postawili, to wasz budynek? 
Myśmy postawili dwa budynki na plaży, teraz właśnie odbierałam dokumentację z Węgorzewa ze Starostwa,  
na plaży w Pozezdrzu i na plaży w Kruklankach. Takie inwestycje robimy. To są budynki do obsługi plaży. U 
Państwa też to się może wydarzyć, może w przyszłej perspektywie, bo to z projektu współpracy zrobiliśmy. 
Kończymy teraz, teraz ten projekt. Mamy kupiony samochód i mamy kupione 10 kajaków. Mieliśmy podsumowanie 
projektu, 40 osób płynęło na spływie od Kruklanek, rzeką Sapiną, aż do nas do Ogonek pod samo biuro na 
Jeziorze Stręgiel. To jest jeden z przykładów naszych projektów, które realizujemy, tak? I daj Boże, żeby też taki na 
przykład fajny projekt kolejny wydarzył się w gminie Ryn w przyszłej perspektywie. 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
Gminy Ryn do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka MAZURY. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/466/23 stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.7  Przygotowanie  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego do nowego roku szkolnego. 
 
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego - rozpoczęcie roku szkolnego w Przedszkolu 
Samorządowym w Rynie jest 1 września, przedszkole wtedy pracuje od godziny 6:30 do godziny 16:00. 
rozpoczęcie roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Rynie jest zaplanowane na godzinę 9:00, 4 września na 
dużej sali gimnastycznej. Jeżeli chodzi o wszelkiego typu przeglądy są już w tej chwili porobione i szkoła, i 
przedszkola jest przygotowana do przyjęcia dzieci, do przyjęcia uczniów. Wszystkie drobne remonty, które były 
zaplanowane na okres wakacyjny zostały wykonane. Oczywiście w przyszłości czeka nas jeszcze sporo do 
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zrobienia, ale to tak dosłownie jak zwykle. Jeżeli chodzi o ilość oddziałów, to w Przedszkolu Samorządowym w 
Rynie mamy dokładnie sześć oddziałów, w Szkole Podstawowej w Rynie sześć oddziałów edukacji 
wczesnoszkolnej i dziesięć oddziałów drugiego etapu edukacyjnego. Jeżeli chodzi o ilość dzieci, nie jestem w 
stanie Państwu powiedzieć, praktycznie codziennie są jeszcze zmienione listy i cały czas jeszcze roszada, także 
podejrzewam, że dopiero dokładnie za miesiąc będziemy mieć już takie pełne, zamknięte listy. Jest to przede 
wszystkim związane z tym, że część osób przemieszcza się, zabierają ze sobą dzieci, przyjeżdżając po prostu do 
Rynu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - tu może jeszcze tylko krótko dopowiem, że w szkole jest działający 
monitoring z zapisem. Wszystko jest sprawne. Pamiętacie w tym roku zostały tam środki przeznaczone na to, żeby 
ten monitoring działał. 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr  
         126/25, położonej  przy ul. Szkolnej 1 w Rynie. Druk 1 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest budynek byłego kina, tylko że w tej chwili jest rozszerzony o to mieszkanie, 
które jest na dole. Przedtem jeszcze było zamieszkałe, w tej chwili jest wolne, a w związku z tym, że i tak musimy 
dokonać ponownej wyceny, bo okres, ten czas minął, więc no musimy po prostu ten budynek sprzedać, bo on dla 
nas do niczego nie jest potrzebny, a wręcz generuje jakieś koszty. 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przeznaczenia 
do sprzedaży nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 126/25, położonej  przy ul. Szkolnej 1 w Rynie. Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/467/23 stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3 przy ul.  
         Traugutta 2 w  Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tu się oczywiście mieszkańcy obecnie tego mieszkania zwrócili z prośbą o 
sprzedaż. Nie ma żadnych przeciwwskazań, więc stąd ta uchwała.No i wycenimy i sprzedamy ewentualnie. 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3 przy ul. Traugutta 2 w  Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie 
bonifikaty. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/468/23 stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
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Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
            zagospodarowania  przestrzennego Miasta Ryn przy Jeziorze Ryńskim. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tu zmiana dotyczy obszaru zabudowy, w którym musimy przesunąć granicę,  
w której możemy wybudować te nasze domki, które chcemy zrobić takie usługowe dlatego, że w tej chwili plan 
zagospodarowania przestrzennego, który obowiązuje, no nie pozwala nam na to. Dlatego tak naprawdę ta zmiana 
dotyczy tylko i wyłącznie przesunięcia tej strefy, tego miejsca, tej linii zabudowy, żeby można było pobudować te 
domki. Złożyliśmy o dofinansowanie, z nieoficjalnych źródeł wiem, że najprawdopodobniej dostaniemy, więc no to 
jest dosyć taka pilna sprawa. 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego Miasta Ryn przy Jeziorze Ryńskim. 
Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LXII/469/23 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, 
Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław 
Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i  
            ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2023 – 2027. Druk 5 
 
Pani E. Modzelewska Kierownik MGOPS  – nie ma się nad czym rozgadywać za dużo, bo uchwała jest 
podyktowana zmianą. Słychać mnie? Myślałam, że nie włączyłam. Zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy. 
Wcześniej było właśnie tu jest ta zmiana w rodzinie. Teraz jest ta uchwała z nazwą o przeciwdziałaniu przemocy 
domowej. Moim zdaniem jest to zresztą z tłumaczenia ustawodawcy wynika, że taka zmiana przede wszystkim 
dotycząca nazewnictwa rozszerza spektrum, że tak powiem otoczenia, wprowadzenia tych działań do środowisk, 
gdzie osoby, które mieszkają w domu i to jest ta przemoc domowa, niekoniecznie muszą być rodziną, bo wcześniej 
było to jakby zawężone tylko i wyłącznie na rodzinę, natomiast w tej chwili jest to rozszerzone na domowników. 
Tam oczywiście w tej ustawie, no te zmiany nastąpiły nie tylko te, które związane są z nazwą, bo wszędzie, gdzieś, 
w każdym poszczególnym przepisie jest to słowo używane. Wcześniej w rodzinie, teraz w domowej, natomiast tam 
kilka zmian takich ale to są zmiany takie bardzo niewielkie i dlatego jest zmiana naszego programu, stąd jest 
uchwała, ponieważ musieliśmy oprócz nazewnictwa zaktualizować dane, bo to dwa lata temu był przyjmowany ten 
program. Chcę Państwu tutaj podkreślić, że ten program, który był do tej pory u nas był do roku 2025, także on był 
jeszcze aktualny jak najbardziej, no ale zmiana musiała nastąpić, stąd jest uchwała. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 
2023 – 2027. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/470/23 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 



10 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu  
           interdyscyplinarnego. Druk 6 
 
Pani E. Modzelewska Kierownik MGOPS  – to jest jakby konsekwencją też tej zmiany ustawy i konsekwencją tej  
uchwały, którą przyjmujemy dotyczącą programu przeciwdziałania przemocy domowej. Musimy zmienić również tą 
uchwałę, która, no to się wiąże też oczywiście z tym nazwą, że to nie jest już przemoc w rodzinie, tylko przemoc 
domowa i dlatego to zmieniamy. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/471/23 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały  Nr LI/400/22  Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21   
           grudnia 2022r. w sprawie  przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 7 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - tutaj nastąpiły zmiany w prawie, nie trzeba opiniować półrocznego 
budżetu, także ten plan musimy dostosować do zmian, które zaistniały, więc tu myślę, że nie ma jakichś większych 
wątpliwości. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna.  
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia komisji jest pozytywna.  
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna.  
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały  
Nr LI/400/22  Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 2022r. w sprawie  przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w 
Rynie na 2023 rok. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/472/23 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały Nr LI/401/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 
          2022 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok.  
          Druk 8 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - to jest też jak gdyby konsekwencja tych zmian prawie, że 
poszczególne komisje też nie muszą opiniować budżetu za półrocze. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały 
Nr LI/401/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/473/23 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LI/402/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia  
           2022r. w sprawie przyjęcia planów pracy  stałych Komisji  Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 9 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - ta sama sytuacja jak w poprzednich punktach. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - to jest też jak gdyby konsekwencja tych zmian prawie, że 
poszczególne komisje też nie muszą opiniować budżetu za półrocze. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały  
Nr LI/402/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 grudnia 2022r. w sprawie przyjęcia planów pracy  stałych Komisji  
Rady Miejskiej w Rynie na 2023 rok. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/47/23 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej nr 5/19 w  
           obrębie miasto Ryn gm. Ryn. Druk 10 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – w planie zagospodarowania przestrzennego, ta działka jest przeznaczona pod 
zabudowę wielorodzinną. Niedawno, jakieś pół roku temu, o ile dobrze pamiętam, przejęliśmy część działki od 
KOWR-u, która zabezpiecza dojazd do tej działki. No i spróbujemy sprzedać, nie ukrywam, chciałbym, żeby jakiś 
deweloper się pokazał. Może się uda, może zobaczą, że warto u nas budować komercyjnie mieszkania i jeszcze 
takich działek mamy troszeczkę w stronę Mrągowa, które są tylko i wyłącznie przeznaczone pod zabudowę 
wielorodzinną, więc zobaczymy, spróbujemy. 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przeznaczenia 
do sprzedaży  nieruchomości oznaczonej nr 5/19 w obrębie miasto Ryn gm. Ryn. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/475/23 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - Jeśli chodzi o zmianę budżetu, to nastąpiły na podstawie zgodnie 
z załącznikiem numer 1 i załącznikiem numer 2 plan dochodów i wydatków zwiększono o kwotę 863 695 złotych i 
45 groszy. Po stronie dochodów główne zmiany miały miejsce w dziale działalność usługowa. Tu zwiększamy plan 
dochodów o kwotę 500 tysięcy. Są to środki otrzymane z rządowego funduszu Polski Ład, program inwestycji 
strategicznej i z przeznaczeniem na realizację dofinansowania inwestycji pod nazwą remont kaplicy cmentarnej 
wraz z zagospodarowaniem terenu w Rynie. I w dziale kultura fizyczna zwiększono plan dochodów o kwotę 15 750. 
Jest to też również dofinansowanie otrzymane w ramach konkursu małe granty na infrastrukturę sportową w 
województwie warmińsko-mazurskim nad rok 2023. W całości będzie przeznaczone na remont hali sportowej 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. Cała kwota przeznaczona na ten cel będzie w wysokości 31 750 zł. Jeśli chodzi 
o wydatki, to zmiany dokonano w 10 działach. Główne zmiany to zmiany w wydatkach majątkowych i tak w dziale 
transport i łączność zwiększamy plan dochodów wydatków majątkowych o kwotę 80 000. Z tego 70 000  
zwiększamy inwestycję przebudowa drogi gminnej w miejscowości Ławki Małe Mioduńskie. Plan po zmianach 430 
000, w tym dofinansowanie 120 000 zł oraz zwiększamy o kwotę 10 000 zadanie Mazurska Pętla Rowerowa. Plan 
po zmianach 130 000 zł i już wspomniane dofinansowanie w dziale działalność usługowa. Kwota 511 000 
inwestycja pod nazwą remont kaplicy cmentarnej wraz z zagospodarowaniem terenu w Rynie, 11 000 wkład 
własny gminy. W gospodarce komunalnej i ochrona środowiska zwiększamy plan wydatków o kwotę 200 000 zł, tu 
między innymi zwiększamy o kwotę 190 000 zadanie inwestycyjne pod nazwą zagospodarowanie terenu 
rekreacyjnych nad Jeziorem Ryńskim w Rynie oraz dokonano przesunięć kwoty 50 000 między dwoma zadaniami 
inwestycyjnymi. I tak zwiększamy inwestycję pod nazwą trakt spacerowo-rekreacyjny łączący ulicę Ratuszową z 
ulicą Kopernika. Natomiast zabieramy tę kwotę z zadania pod nazwą budowa farmy fotowoltaicznej. Plan po 
zmianach wynosi dochody to kwota 43 485 762,65 zł. Wydatki kształtują się na poziomie 53 225 170 zł i 80 groszy. 
Deficyt został bez zmian, czyli kwota 9 739 408 zł i 15 groszy. 
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Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LXII/476/23 stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, 
Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław 
Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023 –  
           2031. Druk  12 
 
 
Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023 –  2031. Druk  12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/477/23 stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.19  Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Klastra Energii. Druk 13 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tak, jak już przed chwilą wyjaśniałem, w skład tego klastra wejdą 
najprawdopodobniej, tak jak deklarują wszystkie gminy powiatu giżyckiego. Ma on docelowo nosić nazwę właśnie 
klaster powiatu giżyckiego. No i chodzi tu przede wszystkim o pozyskiwanie pieniędzy. Pieniądze na 
funkcjonowanie, no nie na funkcjonowanie, źle mówię, tylko na inwestycje związane z OZE będą tak naprawdę 
przede wszystkim przez ten klaster. Oczywiście inne źródła też, ale przede wszystkim przez te klastry. Tak jak już 
mówiłem, mamy zrobiony projekt, mamy zrobione dokumentację potrzebną praktycznie już do uzyskania zgód i 
zaprojektowania tego wszystkiego. No tylko trzeba znaleźć źródła dofinansowania. Oczywiście, tak jak żeśmy 
kiedyś rozmawiali, jak energia poszła nam mocno do góry, to nawet przeliczałem, że jakbyśmy ze swoich pieniędzy 
wybudowali tą farmę na nasze potrzeby, to i tak w przeciągu 5-7 lat mogłaby się nam wrócić. Więc teraz jak 
dostaniemy dofinansowanie, a mam nadzieję, że takowe dostaniemy, no po prostu będzie to szybciej. Oczywiście 
ten klaster działa trochę, trochę inaczej, ale to wszystko jeszcze jest w formie budowania na razie to jest wstępna 
zgoda do, w ogóle przystąpienia. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę. Tak, ale no tak, właśnie o to chodzi. W 
spółdzielni klastrów, dlatego przystępujemy właśnie do tego klastra. Tak, ale nie ma dla samorządów 
bezpośrednich. 
 



14 
 

Pan K. Jarosz – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformował, że opinia jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Klastra Energii. Druk 13 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr LXII/478/23 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Beata Barbara Bojarska, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.20  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - Oczywiście w najbliższy weekend Dożynki. Zapraszamy 
wszystkich do Skop. Trzeba szczególnie w tym roku chyba oddać hołd rolnikom, którzy jeszcze tak trudnych 
warunków egzystencji i życia nie mieli, więc zapraszamy w imieniu RPEiK-u, Pana Burmistrza, zapraszam 
wszystkich na Dożynki do Skop. 
 
Pani E. Fitza - a, szanowni państwo pozwolę sobie powielić zaproszenie Pana Przewodniczącego i żywię nadzieję, 
że na Dożynkach zjawił się państwo w większej ilości niż na Dniach Rynu, gdzie obchodziliśmy 300 -lecie  
uzyskania praw miejskich naszego miasta. I na tym zakończę. Mam nadzieję, że widzimy się wszyscy w sobotę 
w Skopie. Rozpoczynamy o 14.00. Do zobaczenia. 
 
Ad.21  Zamknięcie posiedzenia.                           
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad LXII sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady zamknął 
obrady. 
 
Protokółowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie                                                                                            

Bożena Dybała                                                                                         Juliusz Brant 

 


